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  Protokół nr 69/2004 

z posiedzenia Zarządu Powiatu Lęborskiego 

z dnia 15.01.2004 r. 

 

 

Obecni – wg listy obecności 

Posiedzeniu przewodniczył Starosta p. Witold Piórkowski 

 

 

Porządek posiedzenia: 

 

1. Wnioski i opinie komisji Rady Powiatu Lęborskiego. 

2. Sprawy wniesione przez kierowników wydziałów. 

3. Sprawy różne. 

4. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Zarządu Powiatu Lęborskiego nr 68/2004. 

 

Ad 1) 

 

Zarząd rozpatrzył wnioski i opinie Komisji Rady Powiatu Lęborskiego przedstawione przez 

Kierownika Biura Rady Powiatu p. Beatę Młynarczyk: 

 

1) Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki z dnia 14.01.2004 r. 

 wniosek o ponowne rozpatrzenie decyzji Zarządu Powiatu Lęborskiego dotyczącej 

upomnienia i cofnięcia dodatku motywacyjnego dla Dyrektora Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych nr 1 w Lęborku.   

2) Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa z dnia 9 i 15.01.2004 r. 

 opinia do projektu rozporządzenia ministra środowiska w sprawie ustanowienia planu 

ochrony Słowińskiego Parku Narodowego w części dotyczącej ekosystemów wodnych 

– negatywna, 

 opinia do przedstawionej przez właściciela hodowli ryb K1 i K2 w Kębłowie wstępnej 

koncepcji ekologicznego udrożnienia rzeki Kisewy – pozytywna,      

 opinia do propozycji Zarządu Okręgu PZW w Słupsku zmiany do sporządzonego 

przez RZGW projektu podziału zlewni rzeki Łeby na obwody rybackie – pozytywna. 

 

Starosta w związku z poleceniem Zarządu z dnia 08.01.2004 r. przedstawił opinię Radcy 

Prawnego Starostwa p. Artema Baronowskiego dotyczącą wyjaśnienia pojęcia „pojemność 

środowiska naturalnego” – załącznik nr 1.     

 

Ad 2) 

 

Kierownik Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu p. Andrzej Kubiak przedstawił: 

 

1) Projekt uchwały Rady Powiatu Lęborskiego w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia 

Pomorskie Biuro Regionalne w Brukseli. 

  Zarząd podjął uchwałę w wersji przedstawionej i skierował do Rady Powiatu w celu 

rozpatrzenia i uchwalenia. Postanowił także, że na Sesję Rady Powiatu Lęborskiego, na 

której będzie podejmowana uchwała należy zaprosić przedstawicieli województwa 

pomorskiego zajmujących się tą sprawą w celu wyjaśnienia ewentualnych uwag radnych.    

/3 głosy za, 1 osoba nieobecna na posiedzeniu/ 

 



 2 

Kierownik Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska p. Bogusław Koszałka przedstawił: 

 

1) Projekt uchwały Rady Powiatu Lęborskiego w sprawie przychodów i wydatków 

Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Lęborku na rok 

2004.  

Zarząd po wnikliwej analizie wniosków podmiotów o dofinansowanie zadań  

PFOŚiGW   zaproponował przyznanie dotacji w wysokości: 

 50.000 zł dla Powiatowej Stacji Sanitarno – Epidemiologicznej w Lęborku na 

doposażenie spektrofotometru Solaar M5 , 

Kierownik wydziału poinformował, że w związku z wysokimi kosztami inwestycji 

dyrektor Sanepidu oczekuje od Zarządu Powiatu pisemnej deklaracji kontynuacji 

dofinansowania tego zadania w następnym roku, co pozwoli mu na spłatę inwestycji            

w systemie 2 lub 3 rat.    

 2.000 zł dla Nadleśnictwa Cewice na wykonanie ścieżki do pomnika przyrody 

„Świętopełk” w Leśnictwie Maszewo, 

 4.000 zł dla Szkoły Podstawowej im. TOW Gryf Pomorski w Redkowicach na 

program ekologiczny dla klas I – VI Szkoły Podstawowej”, 

 20.000 zł dla Parafii Rzymsko – Katolickiej N.S. Pana Jezusa w Lęborku na budowę 

ekologicznego, geotermicznego systemu grzewczego na bazie pomp ciepła. 

Kierownik wydziału poinformował, że Radca Prawny Starostwa nie widzi 

przeciwwskazań do możliwość dofinansowania tego zadania z PFOŚiGW, 

 7.100 zł dla Miejskiej Biblioteki Publicznej w Lęborku na wydanie publikacji 

dotyczącej zasobów przyrodniczych miasta Lęborka w ramach prowadzenia zadań 

Powiatowej Biblioteki Publicznej, 

 2.000 zł dla Stowarzyszenia „Piękna Ziemia Lęborska” na przeprowadzenie V edycji 

„Powiatowego konkursu na najładniejszą zagrodę rolniczą i nierolniczą „Żyjmy 

Ładniej”, 

 2.200 zł dla Centrum Edukacji Ekologicznej na organizacje I Powiatowego Sejmiku 

Ekologicznego Ziemi Lęborskiej, 

 10.500 zł dla Centrum Edukacji Ekologicznej na przeprowadzenie III Powiatowego 

Konkursu na selektywną zbiórkę odpadów w szkołach powiatu lęborskiego „Dla 

dobra Ziemi i dla siebie”, 

 1.156,50 zł dla Gminy Miejskiej Lębork na akcję informacyjno – edukacyjną 

„Płomienie niszczą życie w przyrodzie”, 

 621 zł dla Gminy Miejskiej Lębork na zadanie „Myślistwo – tradycją dla dobra 

przyrody leśnej”, 

 15.000 zł dla Urzędu Gminy w Nowej Wsi Lęborskiej  na rekultywację składowisk 

odpadów komunalnych w miejscowości: Garczegorze, Nowa Wieś Lęborska, 

Pogorzelice i Tawęcino, 

 10.000 zł dla Urzędu Gminy w Wicku na zakup pojemników do segregowanej zbiórki 

odpadów,   

 10.000 zł dla Urzędu Miasta Łeby na utworzenie pasa zieleni izolacyjnej przy nowo 

projektowanej obwodnicy na obszarze miasta Łeby, 

 5.000 zł dla Urzędu Miasta Łeby na zakup ogólnodostępnych pojemników o poj. 

1.100 L do segregacji surowców wtórnych. 

Kierownik wydziału poinformował, że po uwzględnieniu powyższych propozycji na koncie 

Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Lęborku pozostanie 

rezerwa w wysokości 10.000 zł. 
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Zarząd podjął uchwałę w wersji przedstawionej i skierował do Rady Powiatu w celu 

rozpatrzenia i uchwalenia. 

Kolejność wydatkowania środków PFOŚ i GW Zarząd postanowił pozostawić do ustalenia 

Kierownikowi Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska (w pierwszej kolejności należy 

realizować projekty miękkie).   

/3 głosy za, 1 osoba nieobecna na posiedzeniu/ 

 

Kierownik Wydziału Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Zdrowia – p. Małgorzata Bresler 

przedstawiła: 

 

1) informację Dyrektora Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Lęborku o zawartych umowach na wynajem pomieszczeń i sprzętu 

medycznego wg stanu na dzień 30 grudnia 2003 roku – załącznik nr 2.  

 Zarząd przyjął informację. 

 

2) wniosek dyrektora Anglojęzycznego Społecznego Liceum Ogólnokształcącego                         

o przyznanie stypendium Starosty Lęborskiego. Kierownik wydziału poinformowała, że do 

stypendium kwalifikuje się dodatkowo 2 uczniów ASLO o średniej w wysokości 4,84            

i 5,08 oraz 1 uczennica Zespołu Szkół Ogólnokształcących nr 1 – III Liceum 

Ogólnokształcące w Gdyni o średniej 4,09. Wszyscy z ww. uczniów spełniają wymogi do 

pozyskania stypendium nałożone uchwałą Rady Powiatu Lęborskiego w sprawie 

określenia zasad udzielenia stypendium Starosty Lęborskiego dla uczniów szkół średnich, 

których terenem stałego zamieszkania jest powiat lęborski.    

 Zarząd postanowił uwzględnić wnioski przyznając ww. uczniom stypendium na okres 

od 1 lutego do 30 czerwca 2004 roku.  

/3 głosy za, 1 osoba nieobecna na posiedzeniu/ 

 

3) informację dotyczącą ilości uczniów w internatach Zespołu Szkół Gospodarki 

Żywnościowej i Agrobiznesu i  Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego, ich 

pochodzenia oraz propozycja obniżenia kosztów funkcjonowania stołówek. 

 

Kierownik poinformowała, że w Zespole Szkół Gospodarki Żywnościowej i Agrobiznesu: 

 miesięczna odpłatność ucznia za pobyt w internacie wynosi 50 zł, 

 odpłatność za całodobowe wyżywienie 160 zł/miesiąc (4 zł obiad, 4 zł za śniadanie         

i kolację), 

 miejsce pochodzenia uczniów to: Łupawa, Karłowo, Kierszkowo, Komaszewo, 

Nieckowo, Ciekocinko, Giecewice, Żelazno Węg., Wolinin, Gartkowice, Główczyce, 

Choczewo, Potęgowo, Ulinia, Rzeczecino, Jackowo, Dąbrówka, Babcino, Łupawa, 

Czerwieniec, Zielonka, Wielka Wieś, Krakulice, Sasino, Sarbek, Kurowo Stare i Łeba,       

 na dzień dzisiejszy z usług internatu korzysta 55 osób w tym 27 uczniów nie jest 

wychowankami ZSGŻiA (corocznie notuje się zwiększenie popytu w okresie 

przedmaturalnym), 

 w związku z coroczną akcją zakwaterowania i wyżywienia uczestników obozów 

sportowych szkoła corocznie zdobywa dodatkowe środki finansowe w wysokości 

70.000 zł, 

 obniżenie kosztów funkcjonowania stołówki nastąpiło poprzez zwolnienie 2,25 etatu 

(sprzątaczka, kasjerka oraz księgowa), podwyższenie opłaty za 1 obiad do kwoty 5 zł 

(z wyłączeniem uczniów szkoły) oraz zmniejszenie kwoty wsadu do kotła                           

w przeliczeniu na 1 osobę do poziomu 3 zł, 
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 obniżenie kosztów funkcjonowania internatu nastąpiło w wyniku przesunięcia                  

1 pracownika z internatu do biblioteki szkolnej. 

Zarząd uznał, że większość z powyższych działań nie można zakwalifikować do 

oszczędności – są to zwyczajne ruchy kadrowe. Zauważył jednak, że gospodarka 

finansowa szkoły kształtuje się na zadawalającym poziomie.   

W celu znalezienia możliwie optymalnych oszczędności w budżetach szkół  postanowił 

zobowiązać dyrektorów szkół ponadgimnazjalnych powiatu lęborskiego do złożenia 

szczegółowych zestawień niewykorzystywanych pomieszczeń w szkołach, internatach         

i stołówkach wraz z informacją na temat ich położenia i metrażu oraz propozycją 

zagospodarowania.          

 

W  Specjalnym Ośrodku Szkolno – Wychowawczym obniżenie kosztów funkcjonowania 

stołówki nastąpiło poprzez: 

 podwyższenie opłaty za 1 obiad do kwoty 5 zł dla wszystkich korzystających, 

 obniżenie do 0,5 etatu zatrudnienia 3 pracowników obsługi (praczka, sprzątająca             

i pomoc kuchenna)  

Zarząd w dyskusji nad powyższymi informacjami uznał, że nie widać w nich oznak 

szczególnych oszczędności poczynionych w b.r. w celu obniżenia faktycznych kosztów 

funkcjonowania oświaty. W związku z tym oczekuje od Radcy Prawnego Starostwa opinii 

prawnej na temat : 

 możliwości połączenia Zespołu Szkół Ekonomiczno – Handlowych z Zespołem Szkół 

Gospodarki Żywnościowej i Agrobiznesu tworząc jeden zespół szkół o jednej 

administracji z siedzibą przy ul. Warszawskiej (przedstawić także  procedurę łączenia 

tych szkół),    

 możliwości powołania w szkołach użytkujących jeden budynek (Zespół Szkół 

Ogólnokształcący nr 2 i Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych nr1) wspólnego dyrektora – 

administratora nieruchomości, pozostawiając dotychczasowym dyrektorom obowiązki 

merytoryczne, utrzymując osobowość prawną obu szkół. 

 

Pan Tomasz Tutak poinformował, że w związku z trudną sytuacją zwalnianych osób ze 

stołówki w Zespole Szkół Ogólnokształcących nr 1 prowadzone są rozmowy na temat 

przejęcia przez te osoby prowadzenia stołówki na własny rozrachunek. 

W wyniku tych rozmów zrodził się pomysł znalezienia w szkole oszczędności na utworzenie 

1 etatu w stołówce, a z uzyskanych z jej funkcjonowania zysków utworzono by dodatkowe 

0,5 etatu.  Likwidacji uległby sklepik szkolny, którego zadania pełniłyby pracownice 

stołówki. 

Zarząd uznał, że należy przeprowadzić wspólne z Komisją Edukacji, Sportu                    

i Turystyki spotkanie w sprawie wspólnego opracowania planu zmiany sieci szkół ustalając 

termin takiego spotkania na dzień 21.01.2004r., na godz. 15
00

   

 

Skarbnik Powiatu – p. Krystyna Bronk przedstawiła: 

 

1) wniosek Dyrektora Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Lęborku o zwiększenie przyznanych w budżecie 2004 środków 

finansowych na remont oddziału ortopedycznego. Minimalny oszacowany koszt tego 

remontu wyniósł 450.000 zł + 100.000 zł koszt mebli, osprzętu medycznego                         

i technicznego. Doceniając dobrą wolę powiatu przy deklarowanym poziomie 

dofinansowania w wysokości 250.000 zł  dyrektor szpitala zauważył, że trudno będzie 

zrealizować remont. 
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Zarząd w związku z brakiem opinii Rady Społecznej SPS ZOZ w sprawie remontu 

szpitala postanowił, że do sprawy powróci po zapoznaniu się z nią. 

 

2) wniosek Dyrekcji Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Lęborku o dofinansowanie w kwocie 15.300 zł dalszego funkcjonowania 

szkoły rodzenia istniejącej przy szpitalu od 1996 roku w ramach akcji „Rodzić po 

Ludzku”. W oparciu o ubiegłoletnie statystyki przewiduje się w 2004 roku 

zapotrzebowanie na świadczenia szkoły na poziomie 1.700 zajęć. 

Zarząd zobowiązał Kierownika Wydziału Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej               

i Zdrowia do przygotowania wystąpienia do Prezesa Narodowego Funduszu Zdrowia ze 

sprzeciwem dotyczącym nie ujęcia w kontrakcie z SPS ZOZ w Lęborku powyższych 

świadczeń.   

   

3) informację o poziomie rozliczenia dotacji przyznanych w 2003 roku dla Samodzielnego 

Publicznego Specjalistycznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Lęborku: 

 18.000 zł – Gmina Miejska w Łebie – nastąpiło kompleksowe rozliczenie dotacji, 

  6.000 zł – Gmina Cewice – nastąpiła zmiana przeznaczenia niewykorzystanej kwoty 

2.000 zł, 

 15.000 zł – Starostwo Powiatowe – nie nastąpiło wykorzystanie przyznanej dotacji na 

przygotowanie projektu remontu oddziału ortopedycznego. Skarbnik poinformowała, że 

dyrektor szpitala wnioskował o zmianę przeznaczenia przedmiotowej kwoty na zakup 

zestawu do wideoendoskopii. 

Zarząd przychylił się do wniosku postanawiając wystąpić do Rady Powiatu Lęborskiego   

o zgodę na zmianę przeznaczenia przyznanej uchwałą kwoty.  

   

4) informację na temat wysokości zobowiązań finansowych jednostek budżetowych powiatu 

związanych z kosztami odpraw zwalnianych pracowników : 

 Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych nr 2 – 13.200 zł, 

 Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych nr 1 – 10.207 zł, 

 Zarząd Dróg Powiatowych – brak skutku w 2004 roku,  

 Zespół Szkół Ogólnokształcących nr 1 – 23.700 zł, 

 Zespół Szkół Ogólnokształcących nr 2 – brak skutku w 2004 roku,  

 Powiatowy Urząd Pracy – brak skutku w 2004 roku,   

  

5) wniosek Dyrekcji Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych nr 2 w Lęborku o uzupełnienie 

budżetu szkoły o brakujące kwoty (łącznie 361.880 zł) z przeznaczeniem na zakup energii 

cieplnej, elektrycznej i dodatki za wychowawstwo. Dyrektor szkoły ponowiła także swoją 

prośbę o utworzenie środka specjalnego do obsługi zadań pracowni praktycznej nauki 

zawodu. 

    

6) wniosek Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Lęborku w sprawie 

odstąpienia od naliczania czynszu za 2004 z tytułu wykonywanych w wynajmowanych 

lokalach remontów na kwotę 3.392 zł. (bez uwzględnienia wymiany okien refundowanych 

przez powiat w podobny sposób w 2003 roku) 

Skarbnik poinformowała, że miesięczny koszt wynajmu pomieszczeń wynosi 231 zł 

(brutto), co w skali 2004 roku daje kwotę 2.831 zł. 

  Zarząd przychylił się do wniosku.  

/3 głosy za, 1 osoba nieobecna na posiedzeniu/ 

 

 



 6 

 

 

 

Ad 3) 

 

Członek Zarządu p. Tomasz Tutak poinformował, że : 

 

Młodzieżowa Rada Powiatu podczas akcji zbierania podpisów pod protestem przeciwko 

wszelkim próbom odłączenia powiatu lęborskiego od województwa pomorskiego w dzień 

Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy zebrała 600 podpisów. 

Zarząd uznał, iż na najbliższej Sesji Rady Powiatu Lęborskiego należy uhonorować 

przedstawicieli Młodzieżowej Rady Powiatu za podjęcie tej inicjatywy. Ponadto                 

Zarząd zobowiązał Kierownika Biura Rady Powiatu do zbadania możliwości sfinansowania 

choćby jednemu z przedstawicieli Młodzieżowej Rady Powiatu wyjazdu organizowanego dla 

młodych liderów samorządów i polityki w rejon Kotliny Kłodzkiej. (koszt ok. 400 zł/1os.)      

 

Zarząd postanowił także, że do dnia 20.01.2004 r. należy zebrać wszystkie listy z podpisami 

mieszkańców powiatu pod protestem i przekazać je do Marszałka, komisji samorządu 

terytorialnego w Sejmie i Senacie, klubów parlamentarnych, wszystkich kół i pomorskich 

parlamentarzystów do czego zobowiązuje Kierownika Wydziału Promocji i Rozwoju 

Powiatu.  

 

Starosta poinformował, że odbył rozmowę ze Starostą Wałcza i Złotowa, którzy podobnie jak 

powiat lęborski wyrazili sprzeciw przeciwko próbom włączenia ich powiatów do 

województwa środkowopomorskiego, co także wyrazili w swoim stanowisku.   

Zarząd postanowił przekazać do wiadomości władzom tych dwóch powiatów nasze 

stanowisko w tej sprawie oraz informację o procedurze przekazania sprzeciwów do 

najwyższych organów władzy.  

 

 

Ad 4) 

 

Protokół nr 68/2004 z dnia 8 stycznia 2004 r.           – został przyjęty 3 głosami za, 1 osoba  

    nieobecna na posiedzeniu 

 

 

 

 

Na powyższym protokół zakończono 

Protokołowała:  


